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Z A P I S N I K 
sa 6. sjednice SAVJETA ZA SOCIJALNU SKRB 

  održane 18. srpnja 2018. godine  

  
 

Sjednicu je u 10,00 sati otvorio predsjednik Savjeta Nikica Sečen. 
Sjednica je održana u sjedištu Doma za starije osobe „Kantrida“ Rijeka, Đ. Cattija 6, 

Rijeka.  
 Sjednici su nazočni članovi Savjeta: Vinko Štimac, Maja Pudić, Marija Maras, Karlo 
Balenović, prof. dr. sc. Velinka Grozdanić, Jadranka Tomašić, dr. sc. Mila Popić, Maja 
Ferenčina, Mirna Janeš i Luka Zaharija. 
   

Za sjednicu je jednoglasno usvojen sljedeći 
 

D N E V N I   R E D 

 
1. Usvajanje zapisnika sa 5. sjednice Savjeta, održane 5. 4. 2018. godine 
2. Informacija o prihvaćanju Izvješća o radu Savjeta za socijalnu skrb PGŽ u 2017. 

godini  
3. Upoznavanje s primjerima dobre prakse u području skrbi o starijim osobama – rad 

kućanskih zajednica u Domu „Kantrida“ 
4. Skrb o starijim osobama – osvrt na sadašnje stanje i izazovi u budućnosti 
5. Razno 

 
 
Ad) Točka 1.  
 
 Članovima Savjeta dostavljen je na uvid zapisnik sa 5. sjednice Savjeta, održane 5. 
4. 2018. godine. Članovi nisu imali primjedbi na zapisnik, pa je jednoglasno donesen sljedeći 
 

Z a k l j u č a k 
Usvaja se zapisnik sa 5. sjednice Savjeta, održane 5. 4. 2018. godine. 
 

 
Ad) Točka 2.  
 
 Nikica Sečen informirao je članove Savjeta da je na sjednici Županijske skupštine 
PGŽ održanoj 14. 6. 2018. godine prihvaćeno Izvješće o radu Savjeta za socijalnu skrb PGŽ 
u 2017. godini. Izvješće je prihvaćeno jednoglasno, bez ikakvih dopuna ili primjedbi. 
 
 
Ad) Točka 3.  
 
 Pod ovom točkom članovi Savjeta upoznali su se s radom kućanskih zajednica u 
Domu „Kantrida“, kao primjeru dobre prakse u području skrbi za starije osobe na stalnom 
smještaju. Kućanske zajednice predstavljaju model rada po tzv. „domu za starije osobe 4. 
generacije“ koji je prihvaćen u većini zemlja Europske unije i već postao standard, a koji 
previđa organizaciju svakodnevnog života u grupama od 10 do 20 korisnika koji imaju u 
pravilu jednokrevetne sobe s vlastitim sanitarnim čvorom te zajednički prostor za druženje, 
pripremu hrane i radno-okupacijske  aktivnosti. Članovi Savjeta izvršili su uvid u prostore 
Doma u kojoj djeluju kućanske zajednice i izrazili zadovoljstvo ovim oblikom skrbi za starije 
osobe na stalnom smještaju.  
 
 
Ad) Točka 4.  
 Pod ovom točkom uvodno izlaganja dala je Marija Maras koja je upoznala članove 
Savjeta o standardima skrbi za starije osobe koji su već prihvaćeni u zemljama Europske 
unije, a u Hrvatskoj na žalost nisu prepoznati od strane državne administracije.  
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 Demografski trend u Europi, a  posebno u Hrvatskoj je starenje stanovništva i 
povećanje udjela starijeg stanovništva u ukupnoj populaciji. Taj trend će zahtijevati 
povećanje kapaciteta za pružanje usluga starijim osobama ubuduće. Pored toga, mijenjaju 
se i životne navike potencijalnih korisnika, u pravilu po pitanju potražnje za višim smještajnim 
standardom (jednokrevetne sobe i vlastite sanitarije), na što većina postojećih domova u 
Hrvatskoj ne može primjereno odgovoriti, jer su građeni i osmišljavani po modelima koji su 
uvelike zastarjeli. Dok su do unazad nekoliko godina u domove za starije osobe mahom 
smještavani i potpuno pokretni korisnici, danas se primjećuje da je takvih sve manje, a 
najviše je zahtjeva za smještaj  slabije pokretnih ili nepokretnih osoba, što zahtijeva i 
prilagođavanje prostora i opreme tim novonastalim okolnostima. S druge strane, potrebno je 
kontinuirano jačati izvaninstitucijske oblike usluga za starije osobe (pomoć u kući), jer je 
najprirodnije i najhumanije da svaki čovjek živi u vlastitom stanu ili kući, po potrebi uz 
asistenciju treće osobe.  
 Domovi za starije osobe čiji je osnivač Županija veliku pažnju posvećuju kontinuiranoj 
edukaciji radnika, posebno u pogledu skrbi za osobe s demencijom kojih je sve više. Uveden 
je i europski standard kvalitete u radu, tzv. E-qalin, a Dom „Kantrida“ je upravo uspješno 
završio drugi postupak akreditacije po navedenom sustavu kvalitete. Ovaj standard u fokusu 
ima korisnika i njegovu obitelj te njeguje individualizirani pristup korisniku (dnevni ritam 
života, prehrana, aktivnosti) a napušta se tzv. bolnički model skrbi o starijim osobama (po 
točno utvrđenim i strogim hodogramima prehrane, dnevnih aktivnosti i sl.). Primjena 
standarda E-qalin najviše je vidljiv upravo u radu kućanskih zajednica jer su iste i osmišljene 
da u što većoj mjeri ispunjavanju potrebe i interese korisnika. Marija Maras ističe veliku 
podršku Županije u nastojanju Doma da implementira inovativne pristupe u skrbi za starije 
osobe, što je svojevrstan pozitivni presedan koji na žalost ne prati velika većina domova u 
Hrvatskoj.      
 Članovi Odbora izrazili su podršku upravi i radnicima Doma u nastavku uvođenja ovih 
inovativnih oblika skrbi za starije osobe, ali i zabrinutost činjenicom da državna administracija 
iste nije postavila za prioritet i cilj koji bi trebalo dostići u nekom realnom vremenu, na razini 
čitave države.   
 Nikica Sečen je zahvalio Mariji Maras na ukazanom gostoprimstvu i činjenici da su se 
članovi Savjeta neposredno mogli upoznati s radom Doma „Kantrida“ koji njeguje primjere 
dobre prakse i moderne trendove skrbi. Predlaže ujedno da se iduća sjednica Savjeta održi u 
Centru za pružanje usluga u zajednici „Izvor“ Selce, kao drugom primjeru dobre prakse, ali u 
području skrbi za djecu bez odgovarajuće roditeljske skrbi. 
 
 
Ad) Točka 5. 
 
 Pod ovom točkom Mila Popić izvijestila je nazočne o pokrenutoj globalnoj inicijativi 
„Mjesto koje zovemo dom", koja je započela u Chicagu u svibnju 2018. godine, tijekom 
konferencije kojoj su prisustvovale Dragica Marač, pročelnica Odjela za socijalnu politiku i 
mlade Primorsko-goranske županije i Mila Popić, direktorica Depaul Hrvatske (koja je ključno 
koordinativno tijelo). Grad Rijeka pridružio se skupini od 13 gradova u svijetu okupljenih u 
Globalnoj inicijativi koja će do 2020. godine poduzeti znatne inovativne mjere u rješavanju 
problema uličnog beskućništva. Uz Županiju i Depaul Hrvatska, potpisnici su i Grad Rijeka, 
Centar za socijalnu skrb Rijeka i Riječka nadbiskupija. Do 2030. inicijativa će biti proširena 
na ukupno 150 gradova u svijetu a Rijeka će u rješavanju problema uličnog beskućništva biti 
pokretač i primjer društvene inovacije i djelotvornosti na globalnoj razini. Članovi Svajeta 
pozdravili su ovu inicijativu, a Mila Popić je naglasila potrebu zajedničkog djelovanja i 
umrežavanja svih dionika skrbi u problematici beskućništva.  
  
 
Sjednica je zaključena u 11,45 sati. 

  

 


